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Emne: Anmodning om foretræde for Folketingets Social- hhv. Ældreudvalg pva. den bredt anlagte Arbejdsgruppe for 
Fremtidens Hørerehabilitering vedr. bekymringer relateret til den ændrede demografi, kronikerindsatsen og 
høreområdet mere specifikt 
 
Kære Charlotte Avnsted-Vilman, Nikolaj Beuschel og Sherie Del Prado Falding Sørensen. 
 
På vegne af den bredt anlagte Arbejdsgruppe for Fremtidens Hørerehabilitering (se medlemmer nederst i mailen) 
skal jeg hermed søge om foretræde for Folketingets Social- og Ældreudvalg, idet arbejdsgruppen ser en række 
bekymringer relateret til den ændrede demografi, kronikerindsatsen og høreområdet mere specifikt, som ikke er 
prioriteret af den ny SVM-regering i såvel regeringsgrundlaget eller i regeringens finanslovsforslag, hvilket giver 
anledning til en del panderynker: 
 
Helt konkret udgør følgende forhold nogle af områdets nøgleudfordringer: 
 

• Demografiudfordring på høreområdet: I Danmark har 800.000 danskere har hørenedsættelse. 325.000 af 
dem bruger høreapparat. Parallelt hermed er den ældre generation – de +65-årige – den hurtigst voksende 
befolkningsgruppe i Danmark, og forventes at vokse med 200.000 frem mod 2030. Op mod 100.000 heraf 
forventes at få brug for et høreapparat. 

• Pres på kapaciteten: Høreområdet er kendetegnet ved et pres på kapaciteten, der kun bliver større i takt 
med den ændrede demografi frem mod 2030. 

• Lav brugertilfredshed – behov for kvalitetsløft: Eurotrak-undersøgelsen for 2022 viser, at Danmark indtager 
en 14. plads ud af 16 undersøgte lande målt på brugertilfredshed med høreapparater. Der er med andre ord 
et enormt behov for at øge brugertilfredsheden og den samlede kvalitet i høreomsorgen – i den 
sammenhæng afventer den bredt anlagte Arbejdsgruppe også revisionen af de faglige nationale 
kvalitetskrav. 

• Pres på økonomien: Hvis det antages, at udgiften per patient vil være den samme som i dag, og der er en 
årlig tilgang af patienter med høretab, som svarer til tilgangen i perioden 2014-2020, så estimeres 
høreområdet at mangle 337 mio. kroner i 2030. 

 
Et udsnit af de løsninger, den bredt anlagte arbejdsgruppe ser for sig: 
 

• Digitalisering af høreområdet I: Den relativt lave brugertilfredshed og et kvalitetsløft kan bl.a. adresseres 
ved at de seneste InHEAR-resultater afspejles i de nye retningslinjer. Arbejdsgruppen glæder sig derfor over 
og ønsker at kvittere ministeren for, at programmet Høreområdet i fremtiden er forlænget. Men det er 
afgørende at InHEAR-resultaterne afspejles i de nye faglige kvalitetskrav, idet resultaterne konkluderede, at 
digital visitation er patientsikker, har høj effekt for borgerne og kan udføres af audiologerne (hvilket kan 
frigøre kapacitet blandt lægerne). 

• Digitalisering af høreområdet II: InHEAR-projektet blåstempler digital visitation på høreområdet, hvorfor 
digital visitation bør udbredes som et nationalt tilbud på tværs af de fem regioner snarest muligt. Dette 
kræver imidlertid politisk prioritering og allokering af midler. VIGTIGT: Indførelse af digital visitation er en 
samfundsøkonomisk positiv business case, der afstedkommer en række gevinster ift. produktivitet, økonomi 
og livskvalitet (dokumentation følger) 

• Digitalisering af høreområdet III: En forudsætning for at digital visitation på høreområdet kan udbredes som 
et nationalt tilbud, er, at infrastrukturen er på plads. Helt præcist betyder dette bl.a. at Høremappen skal 
udrulles som et varigt digitalt produkt. Dette kræver imidlertid politisk prioritering og allokering af midler. 

 
Det er således afgørende, at hverken regeringen eller Folketinget ikke overser høreområdet, ligesom det er 

afgørende at Folketinget prioriterer investeringer i høreområdet mhp. at vi f.eks. også i fremtiden kan bede ældre 

med høretab blive længere i arbejde. 

 

Offentligt
(Omtryk - 02-05-2023 - Yderligere bilag vedlagt) SOU Alm.del - Bilag 139
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Den bredt anlagte Arbejdsgruppe for Fremtidens Hørerehabilitering imødeser derfor foretræde for Social- hhv. 

Ældreudvalget, hvor man kan få lejlighed til at uddybe ovenstående. 

 
Mange venlige hilsener, 
 
Bo Bredsgaard Lund 
 
Adm. dir. // CEO 
 

 
 
 
Policy Group A/S I Amaliegade 6 I 1256 København K.  
 
E: bbl@policygroup.dk 
 
M: + 45 30 30 51 01 
 
www.policygroup.dk 
 

 

Medlemmer af den bredt anlagte Arbejdsgruppe for Fremtidens Hørerehabilitering: 

• Majbritt Garbul Tobberup, Landsformand, Høreforeningen 

• Lotte Grostøl, Sekretariatschef, Høreforeningen 

• Marie L. Kamp Gonzales, Afdelingsleder, Center for Specialundervisning for Voksne, Københavns Kommune 

• Gert Ravn, Senior Technology Specialist, Audiology & Hearing Aids, Force Technology 

• Dorte Hammershøi, Professor, Aalborg Universitet  

• Ågot Møller Grøntved, Ekstern lektor, speciallæge i oto-rhino-laryngologi, Audiologi-uddannelsen (Bachelor- 

og kandidatuddannelsen), Syddansk Universitet (SDU) 

• Jesper Hvass Schmidt, Consultant M.D., Ph.D., Odense University Hospital (OUH) 

• Ivar Thomsen, Vice President, GN Hearing A/S 

• Karen Wibling Solgård, General Manager, Oticon Danmark A/S 

• Dorte Birkegaard Andersen, General Manager, Audika Danmark 

• Jan-Peter Rekling, President, WSA Nordic 

• Thomas Agerskov, Head of Sales Denmark, Sonova Denmark A/S 

• Peter Brøgger Andreasen, Formand, Private Audiologiske Klinikkers Sammenslutning (PAKS) 

• Regitze Willemoës, Formand, Frie Høreklinikker 
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